
1 
 

  PROTOKÓŁ NR SP-BR.0012.7.7.2025 

z posiedzenia Komisji Transportu, Dróg i Komunikacji 

Rady Powiatu Wrocławskiego 

 

w dniu 26 lutego 2025 r. 

 

Posiedzenie Komisji Transportu, Dróg i Komunikacji Rady Powiatu Wrocławskiego 

(dalej: Komisja TDiK) odbyło się w Sali Konferencyjnej nr 117 w siedzibie Starostwa 

Powiatowego we Wrocławiu, ul. T. Kościuszki 131.  

 

Zgodnie z załączoną listą obecności (załącznik nr 1), w posiedzeniu uczestniczyli Członkowie 

Komisji w składzie 9 osób: 

 

1. Maria Wilk  

2. Wiktor Adamek 

3. Anna Chmielewska 

4. Piotr Chmurzyński 

5. Andrzej Jamrozik 

6. Andrzej Kozdrowicki 

7. Arkadiusz Krzyżanowski 

8. Tomasz Ostaszewski 

9. Edyta Ostrowska  

 

Nieobecny był Pan Radny Hieronim Kuryś – Urzędujący Członek Zarządu Powiatu.  

 

W posiedzeniu uczestniczyli także zaproszeni Goście: 

p. Marcin Korytko – Wicestarosta Powiatu Wrocławskiego,  

p. Joanna Kryszczak – Dyrektor Wydziału Dróg Starostwa, 

p. Katarzyna Popowicz – Z-ca Dyrektora Wydziału Dróg Starostwa,  

p. Andrzej Podsiadło – Dyrektor Wydziału Gospodarki Nieruchomościami Starostwa, 

p. Wioletta Muchorowska – Kierownik referatu ds. transportu, działalności regulowanej 

i postępowań administracyjnych w Wydziale Komunikacji Starostwa, 

p. Michał Oktobrowicz – Z-ca Przewodniczącego Zespołu ds. Transportu Zbiorowego, Wydz. 

Komunikacji Starostwa, 

p. Wojciech Kozak – Radny spoza składu Komisji.  

 

Posiedzenie rozpoczęło się o godz. 11.00. 

 

W toku dyskusji ustalono termin wyjazdowego posiedzenia Komisji TDiK do Obwodu 

Drogowego w Mirosławicach na dzień 4 marca 2025 r., godz. 13.00. 

 

Punkt 1. Przedstawienie porządku posiedzenia. 

 

Pani Przewodnicząca otworzyła posiedzenie, powitała Gości i Członków Komisji, stwierdziła 

kworum, po czym przedstawiła porządek posiedzenia:  

Proponowany porządek posiedzenia: 

1. Przedstawienie porządku posiedzenia. 

2. Przyjęcie protokołu z posiedzenia Komisji TDiK w dniu 20.12.2024 r.  

3. Zaopiniowanie projektu uchwały w sprawie przekazania Wójtowi Gminy Żórawina 

zadania zarządzania odcinkiem publicznej drogi powiatowej nr 1972D 
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w miejscowościach Żórawina i Galowice w zakresie pełnienia funkcji inwestora. 

Osoba referująca: p. Joanna Kryszczak - Dyrektor Wydziału Dróg Starostwa. 

4. Zaopiniowanie projektu uchwały zmieniającej uchwałę w sprawie przekazania 

Wójtowi Gminy Kobierzyce zadania zarządzania odcinkiem publicznej drogi 

powiatowej nr 2016D w miejscowości Małuszów w zakresie pełnienia funkcji 

inwestora. Osoba referująca: p. Joanna Kryszczak - Dyrektor Wydziału Dróg Starostwa. 

5. Zaopiniowanie projektu uchwały zmieniającej uchwałę w sprawie przekazania 

Wójtowi Gminy Kobierzyce zadania zarządzania odcinkami publicznych dróg 

powiatowych nr 1980D i 1977D w miejscowości Solna w zakresie pełnienia funkcji 

inwestora. Osoba referująca: p. Joanna Kryszczak - Dyrektor Wydziału Dróg Starostwa. 

6. Zaopiniowanie projektu uchwały zmieniającej uchwałę Rady Powiatu Wrocławskiego 

Nr XXVI/302/22 z dnia 23 września 2022 r. w sprawie określenia przystanków 

komunikacyjnych oraz warunków i zasad korzystania z przystanków 

komunikacyjnych, których właścicielem lub zarządzającym jest Powiat Wrocławski. 

Osoba referująca: p. Joanna Kryszczak - Dyrektor Wydziału Dróg Starostwa. 

7. Przedstawienie koncepcji, lokalizacji i zasad powstawania nowego parkingu 

w Krzyżowicach przeznaczonego do przechowywania pojazdów usuniętych z dróg 

powiatowych. Osoby referujące: p. Andrzej Podsiadło – Dyrektor Wydziału Gospodarki 

Nieruchomościami Starostwa, p. Kamil Kasina – Dyrektor Wydziału Komunikacji 

Starostwa.   

8. Przyjęcie sprawozdania z działalności Komisji TDiK w 2024 roku. 

9. Sprawy różne.   

 

Nie wniesiono uwag do porządku obrad.  

 

Punkt 2. Przyjęcie protokołu z posiedzenia Komisji TDiK w dniu 20.12.2024 r.  

 

Nie wniesiono uwag do protokołu z posiedzenia Komisji TDiK w dniu 20.12.2024 r. 

Przewodnicząca stwierdziła zatem, że protokół został przyjęty. 

 

Punkt 3. Zaopiniowanie projektu uchwały w sprawie przekazania Wójtowi Gminy 

Żórawina zadania zarządzania odcinkiem publicznej drogi powiatowej nr 1972D 

w miejscowościach Żórawina i Galowice w zakresie pełnienia funkcji inwestora.  
 

Projekt uchwały przedstawiła Pani Joanna Kryszczak - Dyrektor Wydziału Dróg Starostwa. 

W związku z zamiarem realizacji przez Gminę Żórawina zadania obejmującego swym 

zakresem opracowanie dokumentacji projektowej dla rozbudowy odcinka drogi powiatowej nr 

1972D polegającej na budowie drogi dla rowerów w miejscowościach Żórawina i Galowice 

oraz wyrażeniem woli pełnienia przez Wójta Gminy Żórawina funkcji inwestora zastępczego 

dla przedmiotowego zadania, zachodzi potrzeba podjęcia stosownej uchwały przekazującej 

Wójtowi Gminy Żórawina  zadanie zarządzania odcinkiem publicznej drogi powiatowej nr 

1972D w miejscowościach Żórawina i Galowice w zakresie pełnienia funkcji inwestora. 

Szczegółowe zasady współpracy przy realizacji przedmiotowego zadania zostaną uregulowane 

w porozumieniu pomiędzy Zarządem Powiatu Wrocławskiego a Wójtem Gminy Żórawina. 

 

Przewodnicząca otworzyła dyskusję. 

Głos w dyskusji zabrali: 

- Pani Przewodnicząca Maria Wilk, 

- Pani Dyrektor Joanna Kryszczak. 
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Przewodnicząca zamknęła dyskusję i poddała pod głosowanie: 

Zaopiniowanie projektu uchwały w sprawie przekazania Wójtowi Gminy Żórawina zadania 

zarządzania odcinkiem publicznej drogi powiatowej nr 1972D w miejscowościach Żórawina 

i Galowice w zakresie pełnienia funkcji inwestora - przyjęcie pozytywnej opinii. 

Wyniki głosowania 

ZA: 9, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 1 

Wyniki imienne: 

ZA (9) 

Wiktor Adamek, Anna Chmielewska, Piotr Chmurzyński, Andrzej Jamrozik, Andrzej 

Kozdrowicki, Arkadiusz Krzyżanowski, Tomasz Ostaszewski, Edyta Ostrowska, Maria Wilk 

NIEOBECNI (1) 

Hieronim Kuryś 

 

Projekt uchwały został przyjęty jednogłośnie. 

 

Punkt 4. Zaopiniowanie projektu uchwały zmieniającej uchwałę w sprawie przekazania 

Wójtowi Gminy Kobierzyce zadania zarządzania odcinkiem publicznej drogi powiatowej 

nr 2016D w miejscowości Małuszów w zakresie pełnienia funkcji inwestora.  
 

Projekt uchwały zreferowała Pani Joanna Kryszczak - Dyrektor Wydziału Dróg Starostwa. 

Zmiana uchwały polega na zmianie załącznika graficznego, w związku z doprecyzowaniem 

przez Gminę Kobierzyce zakresu zadania obejmującego budowę chodnika na ul. Sportowej 

w miejscowości Małuszów, w ciągu drogi powiatowej nr 2016D. 

 

Nikt nie zabrał głosu w dyskusji. 

 

Przewodnicząca poddała pod głosowanie: 

Zaopiniowanie projektu uchwały zmieniającej uchwałę w sprawie przekazania Wójtowi Gminy 

Kobierzyce zadania zarządzania odcinkiem publicznej drogi powiatowej nr 2016D 

w miejscowości Małuszów w zakresie pełnienia funkcji inwestora. - przyjęcie pozytywnej 

opinii. 

Wyniki głosowania 

ZA: 9, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 1 

Wyniki imienne: 

ZA (9) 

Wiktor Adamek, Anna Chmielewska, Piotr Chmurzyński, Andrzej Jamrozik, Andrzej 

Kozdrowicki, Arkadiusz Krzyżanowski, Tomasz Ostaszewski, Edyta Ostrowska, Maria Wilk 

NIEOBECNI (1) 

Hieronim Kuryś 

 

Projekt uchwały został przyjęty jednogłośnie. 

 

Punkt 5. Zaopiniowanie projektu uchwały zmieniającej uchwałę w sprawie przekazania 

Wójtowi Gminy Kobierzyce zadania zarządzania odcinkami publicznych dróg 
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powiatowych nr 1980D i 1977D w miejscowości Solna w zakresie pełnienia funkcji 

inwestora.  

 

O przedstawienie informacji w bieżącym punkcie poproszona została Pani Joanna Kryszczak - 

Dyrektor Wydziału Dróg Starostwa.  

W przedłożonym projekcie uchwały dokonuje się zmiany załącznika graficznego, w związku z 

doprecyzowaniem przez Gminę Kobierzyce zakresu opracowania zadania obejmującego 

wykonanie dokumentacji projektowej dla przebudowy drogi powiatowej nr 1980D i 1977D 

wraz z budową chodników w miejscowości Solna, Gmina Kobierzyce.  

 

Przewodnicząca otworzyła dyskusję. 

Głos w dyskusji zabrali: 

- Pan Andrzej Jamrozik - Przewodniczący Rady, 

- Pani Dyrektor Joanna Kryszczak. 

 

Przewodnicząca zamknęła dyskusję i poddała pod głosowanie: 

Zaopiniowanie projektu uchwały zmieniającej uchwałę w sprawie przekazania Wójtowi Gminy 

Kobierzyce zadania zarządzania odcinkami publicznych dróg powiatowych nr 1980D i 1977D 

w miejscowości Solna w zakresie pełnienia funkcji inwestora - przyjęcie pozytywnej opinii. 

Wyniki głosowania 

ZA: 9, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 1 

Wyniki imienne: 

ZA (9) 

Wiktor Adamek, Anna Chmielewska, Piotr Chmurzyński, Andrzej Jamrozik, Andrzej 

Kozdrowicki, Arkadiusz Krzyżanowski, Tomasz Ostaszewski, Edyta Ostrowska, Maria Wilk 

NIEOBECNI (1) 

Hieronim Kuryś 

 

Projekt uchwały został przyjęty jednogłośnie. 

 

Punkt 6. Zaopiniowanie projektu uchwały zmieniającej uchwałę Rady Powiatu 

Wrocławskiego Nr XXVI/302/22 z dnia 23 września 2022 r. w sprawie określenia 

przystanków komunikacyjnych oraz warunków i zasad korzystania z przystanków 

komunikacyjnych, których właścicielem lub zarządzającym jest Powiat Wrocławski.  

 

Projekt uchwały omówiła Pani Joanna Kryszczak - Dyrektor Wydziału Dróg Starostwa. 

W wyniku zmiany uchwały, wykaz przystanków komunikacyjnych Powiatu Wrocławskiego 

zwiększy się z 737 do 755 sztuk przystanków. Zmiana wynika z faktu, iż Powiat otrzymał drogę 

wojewódzką nr 362 (ponad 12 km), przystanki zlokalizowane na tej drodze zostały ujęte w 

wykazie. 

 

Nikt nie zabrał głosu w dyskusji. 

 

Przewodnicząca poddała pod głosowanie: 

Zaopiniowanie projektu uchwały zmieniającej uchwałę Rady Powiatu Wrocławskiego Nr 

XXVI/302/22 z dnia 23 września 2022 r. w sprawie określenia przystanków komunikacyjnych 

oraz warunków i zasad korzystania z przystanków komunikacyjnych, których właścicielem lub 

zarządzającym jest Powiat Wrocławski - przyjęcie pozytywnej opinii. 

Wyniki głosowania 

ZA: 9, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 1 
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Wyniki imienne: 

ZA (9) 

Wiktor Adamek, Anna Chmielewska, Piotr Chmurzyński, Andrzej Jamrozik, Andrzej 

Kozdrowicki, Arkadiusz Krzyżanowski, Tomasz Ostaszewski, Edyta Ostrowska, Maria Wilk 

NIEOBECNI (1) 

Hieronim Kuryś 

 

Projekt uchwały został przyjęty jednogłośnie. 

 

Punkt 7. Przedstawienie koncepcji, lokalizacji i zasad powstawania nowego parkingu 

w Krzyżowicach przeznaczonego do przechowywania pojazdów usuniętych z dróg 

powiatowych. 

 

Informacje na temat nowego parkingu w Krzyżowicach, przeznaczonego do przechowywania 

pojazdów usuniętych z dróg powiatowych przedstawili: 

p. Michał Oktobrowicz – Z-ca Przewodniczącego Zespołu ds. Transportu Zbiorowego, Wydz. 

Komunikacji Starostwa, 

p. Andrzej Podsiadło – Dyrektor Wydziału Gospodarki Nieruchomościami Starostwa, 

p. Wioletta Muchorowska – Kierownik referatu ds. transportu, działalności regulowanej 

i postępowań administracyjnych w Wydziale Komunikacji Starostwa. 

 

Szczegółowe informacje zawarte zostały w przedstawionej prezentacji, która stanowi 

załącznik nr 2 do protokołu.  

 

Radni na bieżąco zadawali pytania w zakresie: ilości pojazdów usuwanych z dróg, pojazdów 

odebranych i nieodebranych przez właścicieli, opłat za usuwanie pojazdów, analizy kosztów 

budowy, zasadności budowy hali, osób odpowiedzialnych za dozór parkingu. 

 

Głos w dyskusji zabrali: 

- Pan Michał Oktobrowicz, 

- Pan Dyrektor Andrzej Podsiadło, 

- Pan Wicestarosta Marcin Korytko, 

- Pani Przewodnicząca Maria Wilk, 

- Pan Andrzej Jamrozik - Przewodniczący Rady, 

- Radny Arkadiusz Krzyżanowski, 

- Radna Anna Chmielewska, 

- Pani Wioletta Muchorowska, 

- Radny Wiktor Adamek, 

- Pani Dyrektor Joanna Kryszczak, 

- Radny Tomasz Ostaszewski, 

- Radna Edyta Ostrowska. 

 

Punkt 8. Przyjęcie sprawozdania z działalności Komisji TDiK w 2024 roku. 

 

Nie wniesiono uwag ani poprawek do przedłożonego Sprawozdania z działalności Komisji 

TDiK w roku 2024. 

Komisja jednogłośnie przyjęła sprawozdanie (załącznik nr 3) w zaproponowanym kształcie. 

 

Głosowano w sprawie: 

Przyjęcie sprawozdania z działalności Komisji TDiK w 2024 roku  
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Wyniki głosowania 

ZA: 9, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 1 

Wyniki imienne: 

ZA (9) 

Wiktor Adamek, Anna Chmielewska, Piotr Chmurzyński, Andrzej Jamrozik, Andrzej 

Kozdrowicki, Arkadiusz Krzyżanowski, Tomasz Ostaszewski, Edyta Ostrowska, Maria Wilk 

NIEOBECNI (1) 

Hieronim Kuryś 

 

Punkt 9. Sprawy różne.   

 

W bieżącym punkcie głos zabrał Radny Wiktor Adamek, który zapytał o przejście dla pieszych 

przy ul. Wrocławskiej w Długołęce, na którym w ostatnim czasie doszło do śmiertelnego 

wypadku, o projekt i zadanie przewidziane do realizacji. Radny zaznaczył, że w sąsiedztwie 

przejścia znajduje się ośrodek zdrowia, Komisariat Policji. W imieniu mieszkańców poprosił 

o informację dotyczącą możliwej daty realizacji zadania polegającego na poprawie 

bezpieczeństwa.  

 

Pan Wicestarosta Marcin Korytko poinformował, że w 2023 r. droga, o której mowa, odcinek 

10 km, została przekazana Powiatowi. Wykonano badania typowania miejsc, które muszą 

zostać zabezpieczone z punktu widzenia bezpieczeństwa ruchu drogowego. Planowana łączna 

kwota na realizację zadań poprawiających bezpieczeństwo wynosi 5 mln zł. Pan Wicestarosta 

dodał, że przejście dla pieszych, o którym mowa pokonuje  średnio 5 pieszych na godzinę i jest 

oświetlone, występuje ograniczenie prędkości. Powiat na swoim terenie ma dużo więcej 

niebezpiecznych miejsc, w których w pierwszej kolejności należałoby zadbać o poprawę 

bezpieczeństwa. Należałoby więc zwrócić się do Gminy z pytaniem o jej możliwości 

współfinansowania zadania polegającego na zwiększeniu bezpieczeństwa na wskazanym 

przejściu.  

 

Pani Dyrektor Joanna Kryszczak dodała, że Powiat posiada dokumenty na korekty związane z 

sygnalizacją świetlną i przejściami dla pieszych, etapowo można przystąpić do realizacji zadań. 

Wydział Dróg Starostwa planuje na jednym z najbliższych posiedzeń Zarządu przedstawić 

gotowy plan na wykonanie zadań dotyczących wyniesionych przejść, zmianę organizacji ruchu, 

projektów drogowych i mostowych w kontekście wrześniowej powodzi i innych zadań do 

dyskusji w celu nadania priorytetów, które zadania miałyby się zadziać w pierwszej kolejności.   

 

Kolejno głos zabrała Radna Anna Chmielewska, która zapytała o procedury budowy 

wyniesionych przejść oraz o zaangażowanie mieszkańców w zbieranie podpisów. 

 

Pan Wicestarosta Marcin Korytko poinformował, że nie zostały jeszcze opublikowane zasady. 

Ze strony Wydziału Dróg zostanie przedstawiona Zarządowi Powiatu lista wniosków 

przeanalizowanych pod kątem zasadności i bezpieczeństwa ruchu drogowego, wówczas 

określona zostanie wysokość środków przeznaczonych na ten cel i miejsca realizacji zadań, 

wtedy też mieszkańcom zostanie zakreślony termin na zebranie podpisów. Podpisy będą 

wymagane w momencie, kiedy zostanie technicznie i prawnie uzgodnione wykonanie zadania.  

Wnioski o wyniesione przejścia wpływają na bieżąco.  

 

 

Wobec wyczerpania porządku obrad, o godz. 12.04 Przewodnicząca M. Wilk zamknęła 

posiedzenie Komisji TDiK. 
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Przewodnicząca Komisji 

Transportu, Dróg i Komunikacji  

 

 

Maria Wilk 

 

 

 

 

 
Załączniki: 

 

1. Lista obecności. 

2. Prezentacja – nowy parking w Krzyżowicach przeznaczony do przechowywania pojazdów usuniętych 

z dróg powiatowych. 

3. Sprawozdanie z działalności Komisji TDiK w 2024 roku. 

 

 

 

 

 

 

Przygotował(a): Iwona Oślizło 

______________________________________ 

Przygotowano przy pomocy programu eSesja.pl 


